Translate into English
1. Названия торговых марок – это единственные слова, которые на всех языках пишутся одинаково и имеют одно и то же значение.

2. Среднему европейцу известно около пяти тысяч названий торговых марок.

3. Дети узнают торговые марки по логотипам и мелодиям, сопровождающим их рекламу.

4. Названия Lacoste, Dior, Nivea, Marlboro стоят миллиарды долларов.
5. Бренды существовали всегда. На греческих и римских амфорах (amphoras) для вина находят марку-печать горшечника.

6. Иностранное название на другом языке может быть искажено до неузнаваемости. В США, например, Renault звучит как «Ринолт», а Peugeot как «Пьюджот».
7. Мадам Бетанкур, дочь основателя l'Oreal, до сих пор занимает второе место среди самых богатых людей Франции.
8. Иногда для того, чтобы найти удачное название для бренда, среди персонала компании проводились конкурсы.
9. Выбор эмблемы Adidas объясняется технологическим процессом, для которого требуется три полоски кожи.
10. Название «Лада» было выбрано советскими производителями для экспортных моделей сделанного в СССР автомобиля «Жигули».

Insert the appropriate word into the gap

	Brand loyalty
	Brand slogans
	Corporate brand

	Flanker brand
	Brand image
	Brand attributes

	Store brands 
	Established  brand
	Manufacturer's brand


1. Disney, for example, includes the word "Disney" in the name of many of its products. So, Disney is a ……………………………
2. …………………. is developed over time through advertising campaigns.

3. ………………………… is measured through a range of different dimensions e.g. repeat purchase behavior, price sensitivity. 

4. ……………………………………. are the functional and emotional associations which are assigned to a brand by its customers and prospects.
5. Consistent and well-known examples of …………………………………………. are Nike "Just do it", Mercedes-Benz “The Best or nothing”, and Singapore Airlines "A Great Way to Fly".

6. Companies with a high-quality existing product can introduce lower-quality ………….. without diluting their high-quality brand names.
7. Historically, ……….. signified good value for consumers while national brands were usually seen as the premium item in a category.
8. Brand stretching refers to the use of an …………………… name for products in unrelated markets. For example the move by Yamaha (originally a Japanese manufacturer of motorbikes) into branded hi-fi equipment, pianos and sports equipment.

9.  Many successful clothing designers have licensed their …………………… name outside the clothing category to include cosmetics, perfumes, and even jewelry.


